
Kunnanhallitus § 89 30.03.2020

Käsittelyssä olevat valtuustoaloitteet 2019-2020

120/00.01.03/2019, 622/00.04.01/2017, 205/10.00.01/2017, 535/00.01.02/2017, 1275/10.04.03/2018,
1276/02.02.00/2018, 53/14.00.01/2019, 696/00.01.02/2019

Khall 30.03.2020 § 89
 Hallintosäännön 109 § mukaan kunnanhallituksen on kaksi kertaa vuo des-

sa, helmi- ja syyskuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo
val tuu tet tu jen tekemistä ja kunnanhallitukselle lähetetyistä

 aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole lo pul li-
ses ti käsitellyt.

 Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty.
Val tuus to voi todeta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun.

 Huomioitava on, että myös yksittäiset aloitteet tuodaan valtuuston kä sit te-
lyyn asian loppuun saattamiseksi.

Vasemmistoliiton valtuustoryhmän 27.3.2017 jättämä valtuustoaloite;
Ra ta-alu een maapohjan hankkiminen kuntien omistukseen.

Valtuustoaloite on lähetetty 24.4.2017 teknisen lautakunnan val mis tel ta-
vak si.

Väylävirasto on laatinut ratalain (110/2007) mukaisen ratasuunnitelman
Kiu kai nen-Kaut tua-Sä ky lä rataosan lakkauttamiseksi. Väylävirasto on pyy-
tä nyt helmikuun alussa 2019 ratalain mukaisesti Euran kuntaa asettamaan
suun ni tel man yleisesti nähtäväksi. Lisäksi Väylävirasto on pyytänyt Euran
kun taa lausunnossaan ilmoittamaan, haluaako kunta ostaa lakkautettavan
rau ta tien aluetta.

Aloitetta ei ole vielä esitetty valtuustolle loppuun käsitellyksi, koska pro ses-
si on edelleen kesken.

Vasemmistoliiton valtuustoryhmän 13.11.2017 jättämä val tuus to aloi-
te; Loimi-Hämeen Jätehuolto Oy:stä eroaminen

Valtuustoaloite lähetetty 21.11.2017 teknisen lautakunnan val mis tel ta vak si.

Tekninen lautakunta 26.2.2020 § 7:
Tekninen lautakunta ei näe tarkoituksenmukaisena lähteä sen enempää
kar toit ta maan vaihtoehtoisia tapoja jätehuollon järjestämiseksi. Jä te huol to-
ala on jatkuvassa muutoksessa ja nykyiseen järjestelyyn verrattuna ei vält-
tä mät tä saada parempaa ratkaisua. Lautakunta esittää kun nan hal li tuk sel le,
ettei valtuustoaloite anna aihetta laajempaan jätehuoltoratkaisun tar kas te-
luun ja ettei Euran kunta käynnistä toimenpiteitä LHJ Oy:stä eroa mi sek-
si.Lisäksi lautakunta esittää kunnanhallitukselle, että valtuustoaloite on lop-
puun käsitelty.



Asia tuodaan kunnanhallituksen kokoukseen, jonka jälkeen se esitetään
val tuus tol le tiedoksi.

Euran Vasemmistoliiton valtuustoryhmä jätti 1.10.2018 val tuus to aloit-
teen, joka koski JVP Eura Oy:n purkuputki-investoinnin käyn nis tä mis-
tä.

Valtuustoaloite on lähetetty 8.10.2018 teknisten palveluiden val mis tel ta vak-
si, yhdessä JVP Eura Oy:n kanssa. Kunnanhallitus on antanut lau sun non
14.1.2019 Etelä-Suomen Aluehallintovirastolle JVP-Eura Oy:n Jä te ve sien
purkupaikkavaihtoehtoja koskevasta selvityksestä ja luvan muut ta mi ses ta.

JVP-Eura Oy:ssa on käsitelty laajasti puhdistettujen jätevesien pur ku put-
ki-in ves toin ti asiaa.

Purkuputki-investoinnin toteuttaminen maksaisi vähintään useita miljoonia
eu ro ja riippumatta mikä vaihtoehtoisista uusista purkupaikoista valittaisiin
teh tä väk si. Uusi purkupaikka vaatisi ympäristövaikutusten arvioimisen ja lu-
vit ta mi sen. Purkuputki-investoinnin toteuttaminen nostaisi erittäin mer kit tä-
väs ti jätevedenpuhdistuskustannuksia suurten investointien poistojen myö-
tä, purkuputkistojen ylläpidon ja pumppausenergian johdosta käyt tö kus tan-
nuk sia. Väistämättä tämä tarkoittaisi jäteveden puh dis tus kus tan nuk sien
voimasta nousua, jolloin maksajina olisivat kunnalliseen jä te ve si ver kos ton
liittyjät eli JVP-Eura Oy:n kaikki asiakkaat. Asiakkaina on myös teol li suut ta,
jonka kilpailukyky heikkenisi verrattuna muihin lähikuntiin, jois sa olisi
käytössä edullisemmat jäteveden puhdistuskustannukset.

JVP-Eura Oy:n puhdistamoon ja Euran kunnan jätevesiverkostoon on in-
ves toi tu ja saneerauksia toteutettu. Näillä toimilla on saatu jäteveden puh-
dis tuk sen jatkuvaa toimintakykyä ja toimintavarmuutta parannettua mer kit-
tä väs ti viime vuosina. Oikeitten toimien johdosta kuormitusvaikutukset ve-
sis töön ovat vähentyneet oleellisesti. 

Edellä olevien tosiasioiden vuoksi JVP-Eura Oy on hakenut AVI:lta pur ku-
pai kan säilyttämistä nykyisessä purkupaikassa Eurajoessa. AVI on antanut
pää tök sen 12.12.2019 purkupaikan säilyttämiseksi JVP-Eura Oy:n esit tä-
mäl lä tavalla Eurajoessa. Kuitenkin ehdollisesti niin että puhdistamon toi-
min ta var muut ta tulee parantaa AVII:n esitettävän investointisuunnitelman
mu kai ses ti ja lisäksi puhdistamon on toteutettava ympärivuotista hy-
gienisoin ti vel voi tet ta jne. Päätökseen on kohdistettu useita valituksia ja se
ei ole vielä lainvoimainen. 

Aloitetta ei ole vielä esitetty valtuustolle loppuun käsitellyksi, koska pro ses-
si on edelleen kesken.

Valtuutettu Ari Reunanen jätti 14.1.2019 valtuustoaloitteen koskien
jul ki sil la hankinnoilla työllistymisen tukemista

Valtuustoaloite on lähetetty 4.2.2019 konsernin tukipalveluiden
palvelualueelle valmisteltavaksi.

Valtuutettu Seppo Varjonen jätti 9.12.2019 valtuustoaloitteen lou nas-



ra vin to la Jokimutkan lopettamispäätöksen palauttamisesta kunnan
va kaut ta mis työ ryh mäl le uudelleen valmisteltavaksi.

Valtuustoaloite on lähetetty 16.12.2019 teknisten palveluiden pal ve lu alu eel-
le valmisteltavaksi.

Valmistelu ja lisätiedot: Hallintojohtaja Kari Kankaanranta, puh. 044 422
4020.

Ehdotus Kunnanjohtaja:
 Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että valtuusto merkitsee tiedoksi
 valtuustoaloitteet, joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä
 ole lopullisesti käsitellyt.

Päätös Kunnanhallitus:
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
_________


